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Moody’s a
retrogradat patru
bãnci din Ungaria
l “MKB Bank” a reziliat
contractul cu agenþia

Agenþia de evaluare financiarã Mo-
ody’s Investors Service a coborât ra-
tingurile a patru bãnci din Ungaria, pe
fondul situaþiei economice dificile din
þarã, considerând cã aceasta afecteazã
calitatea activelor ºi profitabilitatea
celor patru instituþii de credit: “Buda-
pest Bank”, “K&H Bank”, “Erste
Bank Hungary” ºi “MKB Bank”.

Ratingul “Erste Bank Hungary” a
fost redus la “B2”, de la “Ba3”, iar cel
al “Budapest Bank” - la “Ba3", de la
“Ba1”. Calificativul “K&H Bank” a
afost redus la “Ba3”, de la “Ba2”, iar
ratingul “MKB Bank” - la “Caa2”, de
la “B2”. În urma retrogradãrii, banca
retail “MKB Bank” a reziliat contrac-
tul de rating cu Moody’s.

“Retrogradarea nu reflectã situa-
þia actualã a bãncii, implementarea
strategiei noastre pe termen mediu ºi
susþinerea din partea proprietarului”,
a informat banca maghiarã.

George Osborne
avertizeazã în
privinþa situaþiei
din zona euro

Ministrul britanic de finanþe, Geor-
ge Osborne, a lansat ieri un nou aver-
tisment în privinþa turbulenþelor din
zona euro, cea mai mare piaþã de ex-
port pentru Marea Britanie.

“Voi fi direct: o nouã serie de «fur-
tuni economice» în zona euro va lovi
puternic economia britanicã”, a spus
Osborne. (V.R.)
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În atenþia abonaþilor la ziarul “BURSA”
Dacã sunteþi abonaþi la ziarul “BURSA” ºi nu aþi

primit ziarul, vã rugãm sã ne contactaþi la nr. de te-
lefon: 021.311.22.36/37 sau la adresa de e-mail:
abonamente@bursa.ro.

DEPARTAMENTUL DIFUZARE “BURSA”

EXCLUSIVITATE - ªEFUL SUPRAVEGHERII TRANSELECTRICA
SE APÃRÃ:

“Sunt nevinovat ºi
instanþele de judecatã vor
constata nevinovãþia mea”
l Tribunalul Gorj ºi Curtea de Apel Craiova au respins propunerea de arestare
preventivã formulatã împotriva sa l Cele douã instanþe aratã cã Pârvulescu nu a
intervenit pentru cesionarea creanþelor Primãriei Peºtiºani

T
ribunalul Gorj ºi Curtea de
Apel Craiova au respins
propunerea de arestare
preventivã formulatã de

Parchetul Gorj, în dosarul în care
este acuzat de instigare la abuz în
serviciu contra intereselor publice,
cu consecinþe deosebit de grave,
ne-a declarat Dumitru Pârvulescu,
preºedintele Consiliului de Suprave-
ghere al Transelectrica.

Domnia sa ne-a precizat: „Eu nu
sunt acuzat de corupþie ºi nu sunt
cercetat pentru luare de mitã, aºa
cum a vehiculat presa în ultimele
zile. Acuzaþia este de instigare la

abuz în serviciu. Nefiind investigat
pentru corupþie, pot ocupa în conti-
nuare funcþii publice. Sunt nevino-
vat ºi instanþele de judecatã vor con-
stata nevinovãþia mea. Am deplinã
încredere în justiþie ºi sunt convins
cã se va restabili adevãrul în instan-

þã. În favoarea mea, funcþioneazã
prezumþia de nevinovãþie, care tre-
buie respectatã în orice stat de
drept”.

ALINA TOMA VEREHA

(continuare în pagina 15)

AURELIAN GOGULESCU:

“Ne luptãm
pentru unitatea sistemului
cameral românesc!”

(Interviu cu domnul Aurelian Gogulescu,
preºedintele Camerei de Comerþ ºi Industrie Prahova)

Reporter: Cum comentaþi situaþia
de crizã care se înregistreazã, în mo-
mentul de faþã, la nivelul sistemului
cameral românesc?

Aurelian Gogulescu: Situaþia
creatã este una regretabilã, pentru cã
ea submineazã din interior acest sis-
tem fragilizat, deja, de mai mulþi ani.

Cauzele conflictului apãrut în sânul
sistemului cameral sunt, de fapt, in-
terese strãine de menirea ºi activita-
tea unei camere de comerþ, sunt – din
pãcate - interese mai presus de orice
raþiune, de o tradiþie de peste un se-
col ºi jumãtate a acestui sistem, de o
imagine care trebuia sã ne ridice, nu

sã ne coboare în ceea ce priveºte cota
de încredere, de credibilitate a tutu-
ror celor care activãm în aceste orga-
nizaþii.

A consemnat
ANCUÞA STANCIU

(continuare în pagina 4)

Foºti miniºtri ºi secretari de stat PDL,
daþi pe mâna DNA pentru pãgubirea
Hidroelectrica
l Videanu: „Ponta a adus Hidroelectrica în pragul
falimentului”

Conducerea Ministerului Eco-
nomiei ºi managerii Hidro-
electrica au provocat, în pe-

rioada 2009 – 2011, pierderi de peste
jumãtate de miliard de lei, pentru
care vor rãspunde în faþa legii, este
concluzia raportului Corpului de
Control al premierului Victor Ponta.
Foºtii miniºtri ai Economiei - Adriean
Videanu ºi Ion Ariton -, foºtii secre-
tari de stat în Ministerul Economiei –

Tudor, ªerban ºi Claudiu Stafie, dar
ºi foºti directori ai Hidroelectrica –
Traian Oprea, Mihai David ºi Con-
stantin Trihenea sunt acuzaþi, în acest
raport, de posibile fapte de naturã pe-
nalã (abuz în serviciu contra intere-
selor publice) ºi intervenþia ilegalã în
contractele Hidroelectrica.

ALINA TOMA VEREHA

(continuare în pagina 5)

Percheziþii la apartamentul din Paris
al directorului FMI
l Christine Lagarde, suspectatã de abuz în serviciu

Autoritãþile franceze au efec-
tuat, ieri, o percheziþie la
apartamentul din Paris al

directorului general al Fondul Mo-
netar Internaþional (FMI), Christine
Lagarde, în cadrul unei investigaþii
privind o platã compensatorie de
285 de milioane de euro de la buget
în perioada în care aceasta ocupa
funcþia de ministru al finanþelor.

Ancheta priveºte modul în care
Christine Lagarde a gestionat, în
2008, plata compensatorie de la bu-
getul de stat cãtre omul de afaceri
Bernard Tapie, susþinãtor al fostului

preºedinte Nicolas Sarkozy.
Conform presei internaþionale,

existã suspiciuni cã Lagarde ar fi ac-
þionat ilegal atunci când a aprobat
plata, fãcând abuz de putere.

Directorul FMI neagã, însã, orice
acþiune necorespunzãtoare din partea
sa. La rândul sãu, Yves Repiquet, avo-
catul lui Lagarde, a declarat: “Aceastã
percheziþie va susþine descoperirea
adevãrului, care va contribui la exone-
rarea clientei mele de orice acuzaþie”.

Amintim cã, în 2011, un tribunal
penal din Franþa a decis deschiderea
unei anchete în cazul Christine La-
garde, pentru rolul pe care l-a avut
în dosarul omului de afaceri Ber-
nard Tapie. (A.V)

(continuare în pagina 15)

Dumitru Pârvulescu, recent ales

preºedinte al Consiliului de Suprave-

ghere al Transelectrica, a fost acu-

zat de presã cã ocupã aceastã func-

þie importantã deºi este anchetat de

procurorii din Gorj pentru corupþie ºi

luare de mitã.

Domnul Dumitru Pârvulescu ne-a

declarat, în exclusivitate, punctul

domniei sale de vedere pe care îl re-

dãm mai jos.

Revenirea economiei se

poate baza pe doi piloni

importanþi: investiþiile –

atât cele strãine, cât ºi

cele autohtone – ºi exporturile – atât în spaþiul intra-comuni-

tar, dar ºi în afara acestuia, considerã domnul Aurelian Go-

gulescu, preºedintele Camerei de Comerþ Prahova, într-un

interviu acordat ziarului BURSA. Printre subiectele abordate

se mai numãrã activitatea Camerei de Comerþ în aceastã pe-

rioadã, soluþiile ieºirii din crizã, precum ºi situaþia investiþiilor

strãine la nivelul judeþului Prahova.

Domnul Aurelian Gogulescu a adus în discuþie ºi situaþia ac-

tualã a sistemului cameral românesc care, în opinia domniei

sale, este una regretabilã, pentru cã “ea submineazã din in-

terior acest sistem fragilizat, deja, de mai mulþi ani”.

Cinci deputaþi (Alina Gorghiu, Aurel Vainer, Marko Attila,

Mircea Grosaru ºi Florin Iordache) ºi un senator (Klárik Lás-

zló Attila) au depus în 21 februarie, la Senat, o propunere le-

gislativã - “Lege privind registratorii comerciali ºi activitatea

de înregistrare în registrul comerþului” - prin care cer, printre

altele, ºi trecerea Oficiului Naþional al Registrului Comerþului

de la Ministerul Justiþiei în subordinea Camerei de Comerþ ºi

Industrie a României. Acest proiect de lege conþine însã ºi

alte noutãþi care, potrivit mediului de afaceri, dacã ar fi apro-

bate, s-ar rãsfrânge în mod negativ asupra sistemului came-

ral din România.

Ciurezu, SIF Oltenia: “Continuãm negocierile
pentru valorificarea participaþiei la BCR”
l Preºedintele SIF5: “Nerespectarea programului de oferte ale statului a condus la o lipsã de atractivitate a
pieþei de capital româneºti”

Reporter: Cum apreciaþi rezulta-
tele obþinute ºi evoluþia acþiunilor
SIF Oltenia în 2012? Sunteþi mulþu-
mit de rezultate?

Tudor Ciurezu: Anul 2012 a fost
un an dificil pentru România, evolu-
þia neconvingãtoare a economiei - cu
o creºtere de numai 0,2% a PIB ºi in-
stabilitatea politicã conducând la o
evoluþie dezamãgitoare a pieþei de
capital, principalii indici bursieri
având creºteri modeste. Nerespecta-
rea de cãtre guvernanþi a programu-

lui de oferte publice a condus la o
lipsã de atractivitate a pieþei de capi-
tal româneºti care a fost caracterizatã
de lichiditate scãzutã.

În acest climat economic, SIF
Oltenia a reuºit totuºi sã îºi realizeze
prevederile asumate prin bugetul de
venituri ºi cheltuieli – profit obþinut
88,07 milioane lei faþã de prevederi-
le de 86,96 milioane lei.

Aceste rezultate, considerãm noi
mulþumitoare, au fost obþinute chiar
dacã nu ne-am valorificat participa-

þia deþinutã la BCR.
Acþiunile SIF Oltenia au avut o

evoluþie bunã, creºterea cotaþiei
fiind de 32% în anul 2012. Numãrul
de acþiuni tranzacþionate a fost de
335.846.645, titlul SIF5 fiind unul
din cele mai lichide din piaþã.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 6)

SIF Oltenia va continua negocierile cu Erste Group Bank AG în vederea valorifi-

cãrii participaþiei la BCR, potrivit lui Tudor Ciurezu, preºedintele SIF5. Domnia sa

precizeazã cã mandatul acordat conducerii efective a SIF Oltenia de cãtre Adu-

narea Generalã Ordinarã a Acþionarilor din 23.09.2011 pentru negocierea cu

conducerea Erste Group Bank AG este pentru perioada 2011 – 2013.

Preºedintele SIF Oltenia considerã cã societatea a obþinut rezultate mulþumitoa-

re în 2012, într-un context economic dificil, în care nerespectarea programului

de oferte ale statului a condus la o lipsã de atractivitate a pieþei de capital româ-

neºti.

Preºedintele CA, Tudor Ciurezu, îºi doreºte un nou mandat de administrator, ale-

gerile pentru CA fiind programate pentru 19/20 aprilie. Alãturi de el sunt alþi

ºase membri din actualul CA.

Omul de afaceri Gheorghe Iaciu, patronul Doraly, ºi un fond administrat de

Franklin Templeton au transmis ºi ei propuneri de candidaþi.

Ciprul negociazã cu Rusia obþinerea
de susþinere financiarã
l Europa analizeazã alte opþiuni pentru Cipru, dupã
ce Parlamentul de la Nicosia a respins taxarea
depozitelor bancare

Ministrul cipriot al finanþe-
lor, Michael Sarris, a pro-
mis ieri sã continue “cât

va fi necesar” negocierile cu oficia-
lii ruºi pentru obþinerea de finanþare,
statul insular urmãrind astfel sã
depãºeascã impasul creat de respin-
gerea de cãtre Parlamentul de la Ni-
cosia a taxei pe depozitele bancare,
care trebuia sã fie parte a acordului
de sprijin de la zona euro.

“Am avut o primã întâlnire, foarte
bunã, constructivã, cu discuþii ones-
te”, a afirmat Sarris, la Moscova,
dupã o întâlnire cu omologul sãu rus
Anton Siluanov, la care a participat
ºi preºedintele bãncii centrale de la
Moscova, Serghei Ignatiev.

În plus, preºedintele Ciprului a dis-
cutat cu omologul sãu rus, Vladimir
Putin, marþi seara, în urma votului
Parlamentului.

Aceste discuþii vin în contextul în
care blocarea sistemului financiar
din Cipru (n.r. bãncile din þarã sunt
închise de la finele sãptãmânii trecu-
te) a dus la suspendarea a numeroase
tranzacþii, în valoare de câteva mi-
liarde de dolari, ale companiilor ºi
investitorilor din Rusia.

ALINA VASIESCU

(continuare în pagina 3)

O treime din depozitele bancare de

68 miliarde euro din Cipru sunt deþi-

nute de companii ºi investitori din

Rusia, conform presei internaþionale.

Marian Opriºan: “Legea restituirii
proprietãþilor se va modifica”
l “Retrocedarea islazurilor ºi a terenurilor institutelor de
cercetare, o eroare”, considerã Marian Opriºan,
preºedintele UNCJ

Retrocedarea suprafeþelor ocupate de islazuri ºi a terenurilor administrate
de institute ºi staþiuni de cercetare este o eroare care va dispãrea din
legea restituirii proprietãþilor, considerã Marian Opriºan, preºedintele

Uniunii Naþionale a Consiliilor Judeþene. (ALEXANDRA CRÃCIUN)

(continuare în pagina 13)


